

report which was published on 8 June 1953 in a *Nigeria Gazette Extraordinary* (volume 40, No. 37);

(b) The findings in the Special Commissioner's report appear to have given satisfaction to the principal parties to the dispute;

2. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

483rd meeting,  
21 July 1953.

**757 (XII). Petition from Mr. Sama Ndi (T/Pet.4/86) concerning the Cameroons under British administration**

*The Trusteeship Council,*

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its twelfth session the petition from Mr. Sama Ndi (T/Pet.4/86), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.4/2) as well as of the oral statement of its representative (T/C.2/SR.94),

*Having taken note* of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.398, section I),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its representative, in particular that:

(a) The proposal to expropriate the land for a leper colony was put before the Fon of Bikom and the Kom Council, and they agreed that the land should be made available;

(b) The allegation that the people of Kom were hostile to the scheme was rejected both by the Fon of Bikom and his Council and by the Executive Council of the Eastern Region, a body with a large majority of elected African members;

(c) There has been comparatively little alienation of land in the area, and what there was has been largely for projects for public benefit;

2. *Considers* that the leper colony for which the land in question was expropriated is a valuable project and one worthy of the support of the Trusteeship Council;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

483rd meeting,  
21 July 1953.

kum a soumis un rapport détaillé qui a été publié le 8 juin 1953 dans la *Nigeria Gazette Extraordinary* (volume 40, N° 37);

b) Que les conclusions du rapport du commissaire spécial semblent avoir donné satisfaction aux principales parties au différend;

2. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

483ème séance,  
21 juillet 1953.

**757 (XII). Pétition de M. Sama Ndi (T/Pet.4/86) concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Le Conseil de tutelle,*

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa douzième session, la pétition de M. Sama Ndi (T/Pet.4/86), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.4/2), ainsi que de la déclaration verbale de son représentant (T/C.2/SR.94),

*Ayant pris acte* du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.398, section I),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration et de son représentant, d'où il ressort notamment:

a) Que la proposition tendant à exproprier la terre en question pour y créer une léproserie a été soumise au Fon de Bikom et au Conseil de Kom, qui l'ont approuvée;

b) Que l'allégation selon laquelle la population de Kom serait hostile au projet a été réfutée à la fois par le Fon de Bikom, le Conseil de Kom et le Conseil exécutif de la région orientale, organe comprenant une grande majorité de membres africains élus;

c) Que relativement peu de terres ont été aliénées dans la région et qu'elles l'ont généralement été pour cause d'utilité publique;

2. *Estime* que la léproserie pour la création de laquelle la terre en question a été expropriée représente une œuvre utile, qui mérite l'approbation du Conseil de tutelle;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

483ème séance,  
21 juillet 1953.